
اخبار كشور

چه کسی چهره سال هنر انقلاب اسلامی 
خواهد شد؟

چهــره هنــر انقــاب 
اســامی در ســال های 98 
و 99 در هفتــه هنر انقاب 

اسامی معرفی می شود.
معلمــی  مجدالدیــن 
معاون هنــری حوزه هنری، 
در نشســتی خبــری گفت: 

مراســم افتتاحیه هفته هنر انقاب، چهارشنبه 18 فروردین در گلزار شهدای 
بهشــت زهرا)س( و بر سر مزار شهید آوینی برگزار خواهد شد. در این مراسم 
از هنرمندانی که سال 99 درگذشتند و خانواده آنها تقدیر می شود. احمدعلی 
راغب هنرمند و پیشکســوت موسیقی انقابی، مهدی خانبانپور مدیر اجرایی 
برنامه »شــب خاطره«، کریم اکبری مبارکه هنرمند پیشکســوت تئاتر حوزه 
هنری، پرویز اسکندرپور از هنرمندان برجسته و دغدغه مند هنرهای تجسمی 
از جمله این هنرمندان هستند. مراسم اختتامیه هفته هنر انقاب نیز دوشنبه 
۲۳ فروردین ماه به طور آناین برگزار خواهد شــد و در این مراسم چهره سال 

هنر انقاب با حضور بزرگان فرهنگ و هنر معرفی خواهد شد.
وی درباره ماک های انتخــاب چهره هنر انقاب هم توضیح داد: انقاب 
برای ما فقط محدود به انقاب ۵۷ نیست، بلکه بیش از چهار دهه گذشته را در 
بر می گیرد. دغدغه  هنرمند انقاب همان دغدغه های انقاب و مسائل مردمی 
است و مضامین هنری که متوجه عرصه حق و حقانیت بوده باشد همواره مورد 
توجه ما قرار گرفته است و همه آنها را در دایره هنر انقاب لحاظ کرده ایم. پس 
برخی آثار نامزدهای چهره سال هنر انقاب و آثارشان ممکن است که مشخصاً 
ارجاع مستقیمی به انقاب نداشته باشد. هنرمندان و آثاری مورد توجه ما قرار 
گرفت که در طول ســال 99 به دغدغه  های عمومی پرداخته، جریان ســازی 

عمومی داشته و توانسته اند فرهنگ و پیام تازه ای برای مردم داشته باشند.
معلمی همچنین از رونمایی تمبر شــش اثر فاخر هنر انقاب در موزه تمبر، 
همزمــان با برپایی هفته هنر انقاب در روزهای آینده خبر داد و گفت: تمبر این 
آثار مربوط به شش استاد هنر انقاب است که آثارشان پیشتر در موزه و گنجینه 
هنر انقاب قرار گرفته اســت. وی افــزود: پنج هنرمند به عنوان نامزدهای نهایی 
هنر انقاب معرفی شدند؛ از میان علی محمد مؤدب، وحید یامین پور، محمدرضا 
دوســت محمدی، افشین عا و جلیل ســامان، یک نفر به عنوان چهره سال هنر 
انقاب در سال 99 معرفی خواهد شد. معلمی در مورد مسابقه کارتون و کاریکاتور 
»فلســطین تنها نیســت« نیز گفت: حضور هنرمندان ۶۶ کشور دنیا در چنین 
مســابقه ضد صهیونیستی نشــان می دهد که هنرمندان جهان در مواجهه با این 
رژیم اتفاق نظر دارند و بی تفاوت نیســتند. همچنین در مورد کرونا نیز هنرمندان 

ما حضوری فعال داشتند و پویایی آنها در »روایت جهاد« قابل مشاهده است.
سید مســعود شجاعی طباطبایی مدیر مرکز تجسمی حوزه هنری نیز از 
حضور کاریکاتوریســت های مطرح جهان به عنوان داور در »مسابقه فلسطین 
تنها نیست« خبر داد و گفت: مسابقه کارتون و کاریکاتور فلسطین تنها نیست 
آذرماه سال گذشته1۳99 همزمان با اعام دیدگاه های مکرون رئیس جمهور 
فرانسه نســبت به اهانت نشریه »شــارلی« به پیامبر اســام و فعالیت های 
سازشــکارانه با رژیم صهیونیستی فراخوان خود را برای جذب اثر منتشر کرد.
داوری این رویداد توسط دو تیم داوری خارجی خانم ها »کریستینا برنازانی« 
از ایتالیا و »ایزابا کوالسکا ویسزورک« از لهستان و آقایان »روسم« از مالزی و 
»لوییس کارلوس فرناندز« از برزیل، به شکل اینترنتی صورت گرفت و داوران 
ایرانی »محمد خزایی«، »مســعود ضیایی زردخشــویی«، »عباس ناصری«، 
»مسعود شجاعی طباطبایی« و »سعید صادقی«، به شکل حضوری انجام شد.

وی از برپایی نمایشــگاه آثار برگزیده مسابقه »فلسطین تنها نیست« در 
هفته هنر انقاب خبر داد و افزود: اختتامیه این مســابقه در روز قدس برگزار 
خواهد شــد. سید مرتضی دارابی دبیر هنرواره ملی »روایت جهاد« هم در این 
نشست خبری گفت: همزمان با اولین سالگرد شهادت سردار دل ها حاج قاسم 
ســلیمانی، با هدف ثبت و ضبط نقش آفرینی مــردم و کادر درمان در عرصه 
مواســات، کمک های مؤمنانه و مبارزه علیه ویروس کرونا، نخستین هنرواره 
ملی »روایت جهاد« به همت قرارگاه مشــترک جبهه مردمی انقاب اسامی 
منتشر شــد. وی افزود: اختتامیه هنرواره »روایت جهاد« همزمان با شهادت 
سید مرتضی آوینی ۲1 فروردین در تالار اندیشه حوزه هنری برگزار می شود.

شورای نظارت بر صداوسیما:
»گاندو ۲« نباید تحت تاثیر فشارهای بیرونی 

متوقف می شد
عضو شورای نظارت بر صداوســیما گفت: این شورا در نامه ای خطاب به 
رئیس سازمان خواســتار توضیح درباره دلایل توقف پخش سریال »گاندو ۲« 
شــده است. »سید احسان قاضی زاده هاشــمی« در گفت وگو با فارس گفت: 
شورای نظارت نامه ای را خطاب به رئیس سازمان صداوسیما نوشته و خواهان 

توضیح ایشان درباره توقف پخش سریال »گاندو ۲« شده است.
وی ادامه داد: در این نامه که با امضای محسنی اژه ای رئیس شورای نظارت و 
در پی تماس های مکرر مردم در اعتراض به توقف پخش سریال گاندو ۲ به علی 
عســگری ارسال شده، از سازمان خواسته تا علت فشارهای بیرونی که منجر به 
توقف پخش این سریال شده است اعام شود. قاضی زاده تاکید کرد: در این نامه 
همچنین به آقای علی عسکری گفته شده پخش سریال نباید متوقف می شد و 
از ایشان خواسته شده که زمان و نحوه پخش سریال را دقیقا مشخص کنند. این 
موضوع به قید فوریت برای رئیس ســازمان صداوسیما ارسال شده و ایشان هم 

موظف هستند که پاسخ نامه را هرچه سریع تر به ما اعام کنند.
تعطیلی سینما ، تئاتر 

کتابخانه ها و نمایشگاه ها در تهران
به دلیل گســترش دوباره شــیوع ویروس کرونا و قرمز شدن وضعیت در 
تهران، ســالن های ســینما و تئاتر، کتابخانه ها و نمایشگاه های هنری تعطیل 
شدند. مسعود نجفی مدیرکل روابط عمومی سازمان سینمایی اعام کرد که با 
توجه به اینکه وضعیت شهر تهران از دیروز قرمز شده، به سمفا دستور توقف 

فروش بلیت های سینما را دادیم و بنابراین سینماها فعالیت نخواهند داشت.
در همین حال، سالن های تئاتر نیز ملزم به عدم فعالیت شدند.

همچنین موج چهارم کرونا کتابخانه های تهران و شهرســتان های شمیرانات، 
پردیس، رباط کریم، فیروزکوه، پیشــوا، شــهر ری، پاکدشت، شــهریار، دماوند، 
فیروزکوه را تعطیل کرد.  بر این اســاس ارائه خدمات فرهنگی به صورت مجازی 
صورت می گیرد و امانت دهی کتاب انجام نخواهد شد. هادی مظفری مدیرکل دفتر 
هنرهای تجسمی نیز اعام کرد که با توجه به قرمز شدن شهر تهران، گالری ها باید 
به قواعد ستاد ملی کرونا توجه و از برگزاری نمایشگاه های هنری خودداری کنند.

»تک تیرانداز«
پربیننده ترین فیلم نوروزی تلویزیون شد

پربیننده ترین برنامه های تلویزیون در نوروز 1400 معرفی شدند.
علی طلوعی، رئیس مرکز تحقیقات سازمان صداوسیما در نشستی خبری گفت: 
در ایام نوروز امسال هفته اول 8۲.۶ درصد مردم برنامه های رسانه ملی را دیدند. در 
هفته دوم میزان مخاطبان به ۷۶.8 درصد رسید که به این ترتیب میزان بیننده هفته 
اول و دوم نزدیک 80 درصد و مدت زمان تماشای برنامه برای هر فرد دو ساعت و 4۶ 
دقیقه بوده است. وی درباره مخاطبان »برنامه های ویژه سال تحویل« گفت: بیشترین 
بیننده را برنامه »عصر جدید« با ۷0.۵ درصد مخاطب از شبکه سه داشت که در نوع 
خودش هم نصاب جدیدی به شــمار می آید.  طلوعی درباره سریال های نوروزی هم 
بیان کرد: ســریال »نون خ۳« در شــبکه یک 8۲.1 درصد را به خود اختصاص داد.
مخاطبان »نون خ۳« از این سریال حدود 88 رضایت در حد زیاد داشتند و پس  از آن 
به ترتیب سریال »گاندو ۲« با حدود ۶1 درصد مخاطب و رضایت در حد زیاد بیش 
از 8۵ درصد، »همبازی« با ۲8/۲ درصد مخاطب، »نوروز رنگی« با ۲0 درصد و برنامه 
»دست انداز« شبکه نسیم با 1۷/۵ درصد رتبه های دیگر را از آن خود کردند. بااین حال 
نزدیکی درصد مخاطبان دو ســریال »نــون خ۳« و »گاندو ۲« که بالای ۵0 درصد 
بیننده داشتند، در نوروز امســال قابل توجه بود. وی افزود: پربیننده ترین فیلم های 
سینمایی نوروز امسال »تک تیرانداز« با ۵1 درصد مخاطب بود که برای اولین بار از 
تلویزیون پخش شــد، حدنصاب بی سابقه ای را شکل داد و پس ازآن »شکرستان« با 
40.8 درصد، »۲۳ نفر« با 40 درصد بودند و پس ازآن ها نیز فیلم های »خروج«، »رد 
خون«، »یدو« که پیش از اکران در ســینماها، برای اولین بار از تلویزیون پخش شد 
و »مهران« رتبه های بعدی را به خود اختصاص دادند. این درحالی که است که طبق 
نظرسنجی های ما همه فیلم های سینمایی که در نوروز روی آنتن سیما رفت، رضایت 

80 درصدی را از آن خود کرده اند.

آیت الله حق شــناس )ره(: آدم اگر نقصانی در اموالش 
ظاهر شود، غمگین می شود و حال آن که مال قابل جبران 

است، اما عمر قابل جبران نیست.

هدیه به خوانندگان

سفیر اسبق ایران در چین تشریح کرد

 ماجرای سنگ اندازی آخوندی، سیف و جهانگیری
در قرارداد ۵۰ میلیارد یورویی با چین

رئیس گروه دوســتی ایــران و چین در مجلــس دهم ماجرای 
سنگ اندازی ها و لگدمال کردن منافع ملی توسط آخوندی و سیف و 
نیز بی توجهی جهانگیری به امضای فاینانس۵۰ میلیارد یورویی چین 

را تشریح کرد.
عاءالدین بروجردی سفیر اسبق ایران در چین و رئیس گروه دوستی 
ایــران و چین در مجلس نهم و دهم درخصوص امضای ســند راهبردی 
ایران و چین و نگاه دولت روحانی به این ســند در گفت وگو با خبرگزاری 
مهر، اظهار داشــت: با توجه به اینکه چینی ها اولین کشوری هستند که 
قطارهای سریع السیر دارند، به طور مشخص اعام کردند که آمادگی داریم 
قطار سریع السیر در مسیر تهران- مشهد و تهران- تبریز را در عرض چهار 
ســال راه اندازی کنیم. اعام کردند که این تســهیات در قالب فاینانس 
در اختیار ایــران قرار خواهد گرفت و در پروژه هــای زیربنایی دیگر نیز 
ســرمایه گذاری خواهیم کرد، پس از پایان پروژه نیز یک سال تنفس به 
شما می دهیم و بعد از آن، بازپرداخت تسهیات یا به صورت نقدی انجام 
خواهد شد یا چین آمادگی دارد در ازای آن به قیمت جهانی از شما نفت 

خریداری کند.
وی با اشــاره به نگــرش منفی این دولت نســبت بــه قراردادها و 
فعالیت های اقتصادی با چین و روسیه تصریح کرد: نگاه این دولت کاماً 
غربگرایانه بود. بعد از برجام با هول و وَلع برای پروژه های نفتی، به دنبال 
»توتــال« و »شــل« راه افتادند و برای پروژه هــای راه و ترابری به دنبال 
شرکت های فرانسوی رفتند و آقای آخوندی برای خرید ایرباس، تبلیغات 

گسترده ای به راه انداخت.
رئیس گروه دوســتی ایران و چین در مجالس نهم و دهم با اشاره به 
جلسه مشترک دولت و مجلس برای بررسی قرارداد فاینانس با چین گفت: 
در آن جلســه آقای آخوندی طفره می رفت و می گفت که »ما نمی توانیم 
1۵ درصد پیش پرداخت قرارداد را بپردازیم«. بنده گفتم »اگر با چینی ها 
صحبت کردیم و 1۵ درصد را نخواستند، قبول می کنید؟« ما از چینی ها 
درخواســت ارائه قرارداد و پیشــنهاد بدون پیش پرداخت کردیم. طرف 
چینی پیشــنهاد مکتوب ارائه داد. بنده در صحن مجلس این پیشنهاد را 
به عنوان رئیس گروه دوســتی ایران و چین به آقای آخوندی ارائه دادم و 
او نیز اعام کرد »این پیشــنهاد فوق العاده است«، سپس به آقای کاشان 
که مشاورشان بود، دستور داد که مذاکرات برای این قرارداد را آغاز کند.

وی افزود: مذاکرات آغاز شــد اما به دلیل دیدگاه غربگرایانه، آن قدر 
هیئت چینی را معطل و اذیت کردند که قراردادی بســته نشــد. نفر اول 
هیئت چینی، ســفیر ســابق چین در ایران بود. نفر دوم نیز از نزدیکان 
رئیس جمهور چین بود. این هیئت به چین بازگشــت و آقای کاشان آب 
پاکی را روی دست هیئت چینی ریخت و گفت »خودتان را معطل نکنید«

بروجردی گفت: بنده از طریق مشاور عالی امور بین الملل مقام معظم 
رهبری، این موضوع را به ایشان اطاع دادم. رهبری نیز به رئیس جمهور 
دستور دادند که موضوع را پیگیری کند و روحانی نیز جهانگیری معاون 
اول را بــه عنوان مســئول اقتصادی ایران و چین قرار داد. جلســه ای به 
ریاست آقای جهانگیری با حضور شــمخانی رئیس شورای عالی امنیت 
ملی، سیف رئیس وقت بانک مرکزی، کرباسیان وزیر وقت اقتصاد، ولایتی 
مشاور عالی امور بین الملل مقام معظم رهبری و بنده تشکیل شد. من با 
اعتراض گفتم »مشکل دولت شما این است که افراد معتقد به کار با چین 
و روسیه نیستند«. به جهانگیری برخورد و گفت »این طور نیست«، همان 

یک جلسه هم برگزار شد و کار خوابید.

نامه ملتمسانه اصلاح طلبان به »جو بایدن«؛
هرچه زودتر به برجام برگرد

اصلاح طلبان که اکنون ســازوکار انتخاباتی خود را با نام جبهه 
اصلاحات ایران راه اندازی کرده اند، در حال ارسال نامه ای به جو بایدن 
رئیس جمهور آمریکا هســتند تا با بازگشت آمریکا به برجام اهداف 

انتخاباتی و سیاسی خود را دنبال کنند.
با تغییر هــرم قدرت در ایالات متحده آمریــکا و روی کار آمدن جو 
بایدن نامزد دموکرات ها در کاخ ســفید، امیال و آرزوهای اصاح طلبان و 
به تبع آن دولت متبوع شــان برای بازگشت به برجام افزونی یافت و آنان 
امیدوار از اینکه دولت جدید آمریکا مســیر رفته دونالد  ترامپ را عقبگرد 

خواهد داشت، شادمان بودند.
به گزارش فارس، اصاح طلبان که اکنون سازوکار انتخاباتی خود را با 
نام جبهه اصاحات ایران راه اندازی کرده اند، در حال تدوین و تهیه نامه ای 
به جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا هســتند تا با بازگشت آمریکا به برجام 

اهداف انتخاباتی و سیاسی خود را دنبال کنند.
جبهه اصاحات ایران که بهزاد نبوی معروف به چریک پیر بر صندلی 
ریاســت آن تکیه زده اســت در این نامه خطاب به بایدن نوشته است: در 
میان چالشــی حساس و در برابر جریانی تمامیت خواه بر کرسی تأثیرگذار 
ریاســت جمهوری ایــالات متحده آمریــکا نشســته اید و در رقابت های 
انتخاباتی بر تاش بر فعال کردن دموکراســی صلح طلبانه و بازگشــت به 

توافقات بین المللی از جمله برجام پافشاری کرده اید.
در نامه این نهاد اجماع ساز اصاح طلبان تصریح شده است: شما )جو 
بایدن( به عنوان معاون رئیس جمهور اوبامــا امضاکنندگان این توافق نامه 
و متعهد به آن شــناخته  شــده اید و امروز بســیاری از چهره هایی که در 

شکل گیری برجام مؤثر بوده اند را در سیستم همکاران خود دارید.
در بخش دیگری از این نامه نگاشــته شــده اســت: ما زنان و مردان 
اصاح طلب ایرانی با اعتقاد به صلح جهانی و تعامل ســازنده بین ملت ها و 
دولت ها با همان معیاری که در برابر تمامیت خواهی های تاریخی در درون 
مرزهای ایران زمین ایســتادگی کرده ایم، در هر کجای عالم اقتدارگرایی، 
تعدی و زورمداری را محکوم می دانیم؛  روا اســت از تجربه ها به درســتی 

بیاموزیم و اشتباهات را مکرر نکنیم.
در بخش دیگری از نامه جبهه اصاحات ایران به رئیس جمهور آمریکا 
می خوانیم: جنــاب آقای رئیس جمهور! ما بیش از ایــن مطابق تکلیف و 
حقوق شــهروندی بارها نظــرات و توصیه های خود را در باب پاســداری 
از فرهنگ گفت وگو و پرهیز از فرصت ســوزی در حوزه سیاســت خارجی 

خطاب به رهبران و مقامات کشور متذکر شده ایم.
در این نامه آمده است: مسئولیت در معرض فروپاشی قرار گرفتن این 
توافقنامه بین المللی که ســازمان ملل متحد پشــتیبان  آن بوده و هست، 
بــا دولت ســابق و حاکمیت ایالات متحده آمریکا بــوده و علی الاصول از 
جامعه کارگزاران و حاکمیت ایران نمی توان توقع داشت که هزینه تصمیم 

نامتعارف و غیرحقوقی دولت پیشین آمریکا را بپردازد.
در پایان این نامه تأکید شده است: اکنون مطابق حقوق ملی و انسانی 
خود از شما می خواهیم که هرچه زودتر به برجام برگردید تا این دستاورد 
گرانقــدر مفاهمه راه را برای رویکرد ســازنده بر مبنای عدالت و صلح در 

جهان هموار کند.
گفتنی اســت پیش از این نیز علی خرم از چهره های اصاح طلب طی 
مطلبی خطاب به جو بایدن از نقض وعده او به دلیل بازنگشــتن به برجام 

انتقاد و او را ضعیف الاراده عنوان کرده بود.
وی خطاب به بایدن نوشته بود: آقای بایدن! یـــا قــول شکن هستید 
یا ضعیف الاراده، از صراحت لهجه پوزش می خواهم، مگر شــما نبودید که 
در ایام مبارزات انتخاباتی با قطعیت حرف از بازگشــت ســریع و بی قید و 
شــرط به برجام می زدید؟ مگر شما نبودید که نور امید در دل ملت ایران 
و ســایر ملل جهان به وجود آوردید که بعد از دوران تاریک دونالد  ترامپ، 
قرار است شما دوران احترام و منافع متقابل را با کشورمان و سایر کشورها 

شروع کنید؟

زیانکار واقعی
 کسی است که خود را بفریبد!

امــام علی)ع(: ای بندگان خدا! آن کس که نســبت به 
خود خیرخواهی او بیشتر است، در برابر خدا از همه کس 
فرمانبردارتر است و آن کس که خویشتن را بیشتر می فریبد، 
نزد خدا گناهکارترین انسان ها است. زیانکار واقعی کسی 

است که خود را بفریبد.«
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صفحه 3
سه شنبه ۱۷ فروردین ۱۴۰۰ 
۲3 شعبان ۱۴۴۲ - شماره ۲۲۷۱۵

اخبار ادبی و هنری

آیت  الله رئیسی:

قوه قضائیه در 2 سال گذشته
2۰۰۰ واحد تولیدی را احیا كرد

پای درس علی)ع(

ظریف که به ازبکستان سفر کرده با عبدالعزیز 
کامل اف وزیر خارجه این کشــور دیدار و گفت و گو 
کرد و از مرکز اســلامی تاشکند نیز بازدید به عمل 

آورد.
به گزارش ایرنا، محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه 
کشــورمان در اولین مرحله از ســفر خود به چهار کشور 
آسیای مرکزی شامل ازبکستان، قرقیزستان، قزاقستان و 
ترکمنستان، صبح دیروز در تاشــکند پایتخت ازبکستان 
با عبدالعزیز کامل اف وزیر امور خارجه ازبکســتان دیدار 

و گفت وگو کرد.
وزیــر امورخارجه در این دیدار با مــرور بر روابط دو 
کشــور در حــوزه روابــط دوجانبه خصوصــا موضوعات 

اقتصــادی،  تبادلات تجــاری و همکاری ها در حوزه های 
حمل ونقــل، ترانزیت و انرژی با بهره گیری از ظرفیت های 
موجود و توجیه اقتصادی آن، مســائل سیاســی بین دو 
کشور و زمینه های موجود در حوزه همکاری های فرهنگی 
و گردشگری، راه های گسترش همکاری های فی مابین در 
موضوعات گفته شــده را مورد گفت و گو و تبادل نظر قرار 

داد.
  وزیــر امور خارجه ازبکســتان نیز در ایــن دیدار با 
تاکید بــر جایگاه منطقــه ای و تاثیرگــذاری بین المللی 
جمهوری اســامی ایــران، همکاری های دو کشــور در 
حوزه هــای مختلــف ازجملــه همکاری هــا در مجامع 
بین المللی،  همکاری های پارلمانی بین گروه های دوستی 

مجالس دو کشور،  همکاری ها در حوزه های حمل ونقل و 
ترانزیت و استفاده از ظرفیت های بندری ایران در حاشیه 
خلیج فــارس و دریای عمان، ظرفیت هــای موجود برای 
همکاری در حوزه های اقتصادی،  حمل ونقل و لجستیک 
را فرا تر از شــرایط حاضر دانســت و ضرورت گســترش 

همکاری های فی مابین را مورد تاکید قرار داد.
تحریم های یکجانبه آمریکا علیه جمهوری اسامی 
ایران، همکاری های دو کشــور در روند صلح افغانستان 
و همکاری هــا در مجامع حقوقــی- بین المللی از دیگر 
محورهــای مورد گفت وگــو و تبادل نظــر وزرای امور 
خارجه جمهوری اســامی ایران و ازبکســتان در این 

دیدار بود.

بازدید از مرکز اسلامی تاشکند
وزیر خارجه کشورمان دیروز در بازدید از مرکز تمدن 
اسامی تاشکند اقدام رئیس جمهوری ازبکستان در احداث 
این مرکز را باعث آشــنایی جوانــان با تاریخ و ارزش های 
اصیل خود دانســت که هم باعث افزایش اتکا به باورهای 
اسامی بوده و هم در مسیر مبارزه با افراط گرایی و فاصله 

گرفتن از برداشت های خشونت آمیز از اسام است.
در این بازدید شاه عظیم منور اف رئیس  این مرکز در 
توضیحات مبسوطی تاسیس این مرکز را به منظور حفظ و 
گسترش آثار اسامی و همچنین مرکزی برای پژوهشگران 
اســامی از سراسر جهان معرفی کرد. این مرکز همچنین 

دارای کتابخانه ای غنی از آثار اسامی است.

در سفر به تاشکند صورت گرفت

دیدار و گفت وگوی ظریف با وزیرخارجه ازبکستان

فرمانده انتظامی اســتان فــارس، گفت: 
»محمدحسین دهقانی« نخستین شهید سال 
جدید ناجا در اســتان فارس است که اعضای 

بدنش به چند بیمار نیازمند اهدا شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، سرتیپ رهام بخش 
حبیبــی ، بیان کرد: 1۲ فروردین ماه ســال جاری، 
مأمــوران انتظامی کانتری »18 ولیعصر« شــیراز 
بــه همراه یک نفر از اعضــای پلیس افتخاری حین 
گشت زنی در خیابان شهید »رادفر« به یک دستگاه 
موتورسیکلت که پاک آن مخدوش بود مشکوک و 

دستور ایست را صادر کردند.
وی افزود: پس از توقیف موتورسیکلت، در حین 

بررسی شماره پاک و استعام از سامانه پلیس آگاهی، 
یک دســتگاه سواری دنا با این مأمور فداکار و راکب 

موتورسیکلت برخورد کرده و سریعاً متواری شد.
وی با بیان اینکه در این حادثه »محمدحســین 
دهقانی« ۳1 ساله از اعضای پلیس افتخاری و راکب 
موتورسیکلت به شدت مجروح شده و راهی بیمارستان 
شــد، گفت: این نیروی فداکار 1۵ فروردین ماه در 
بیمارستان به شهادت رسید و اعضای پیکر مطهرش 

به بیماران نیازمند اهداشد.
حبیبی، اظهار داشت: مأموران انتظامی با اقدامات 
فنی و تخصصی موفق شدند راننده 4۵ ساله خودرو 

دنا را کمتر از یک روز شناسایی و دستگیرکنند.

پلیس افتخاری فارس با شهادتش 
به چند نفر زندگی بخشید

رئیس قوه قضائیه گفت: اگر آنقدر که برخی آقایان 
جلسه گذاشتند برای آنکه چطور از غربی ها بتوانند 
امکانی برای کشــور بگیرند، برای رونق تولید و رفع 
موانع آن جلســه می گذاشتند بسیار می توانست در 

گره گشایی از کشور مؤثر باشد.
آیت الله سید ابراهیم رئیســی در اولین نشست شورای 
عالی قوه قضائیه با شــورای قضایی استان ها در سال 1400 
که دیروز به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شــد، با اشاره به 
نامگذاری سال 1400 به عنوان سال »تولید، پشتیبانی ها و 
مانع زدایی ها« اظهار داشــت: رهبر معظم انقاب هر سال را 
متناســب با نیاز جدی کشور و با توجه به وضعیت و شرایط 

روز و جهت گیری دشمنان نامگذاری می کنند. 
رئیسی افزود: امروز تولید و رفع موانع آن از مهم ترین 
مسائل کشور است که همه دستگاه ها باید با تمام ظرفیت 
خود برای تحقق آن بســیج شــده و فعالانه وارد میدان 

شوند.
وی با اشــاره به وظایف بخش هــای نظارتی و قضاوتی 
دستگاه قضا برای حمایت از تولید و رفع موانع آن از اقدامات 
همکاران دستگاه قضا طی دو سال گذشته که موجب احیاء 
و یــا جلوگیری از تعطیلی بیش از دو هزار واحد تولیدی در 
کشور شد قدردانی کرد و ادامه داد: در سال گذشته بیش از 
هزار واحد تولیدی را همکاران تاش کردند تا سرپا نگهدارند 
و یا از تعطیلی نجات دهند و یا اینکه اگر قرار اســت اخالی 
در کار آنها ایجاد شــود، نگذارند این اخال اتفاق بیفتد که 

جای تقدیر و تشکر دارد.
رئیس قوه قضائیه گفت: حمایت جدی از تولید به معنای 
حمایت از حــق تولید کننده، حــق مصرف کننده و حقوق 
کارگران در همه ابعاد است و نباید چرخه تولید در کشور با 

هیچ مانعی مواجه و متوقف شود.
رئیسی با اشاره به موضوع خصوصی سازی افزود: در سفر 
اخیری که به لرستان داشتیم دیدیم که یک مجموعه بزرگ 
کشاورزی که پیش تر توسط کسی که آن را تملیک کرده بود 
با نابودی مواجه شده بود، با اقدام به موقع مالک بعدی احیاء 
شد و کار بزرگی در جهت توسعه کشاورزی و صنعت در این 

منطقه صورت گرفت. 
وی ادامه داد: خصوصی سازی هر جا به نفع تولید باشد 
خوب اســت و ما با آن موافقیــم اما هر جا تولید را با اخال 
مواجه کرده و برای کارگران و تولید کنندگان مانع ایجاد کند 

مورد  اشکال و نقد ماست.
رئیس قوه قضائیه بــا تأکید بر اینکه اصل برای ما تولید 
است، گفت: در همین لرســتان فردی بود که کارخانه ای را 
تملیک کرده بود و وعده داد به شــرط حمایت مســئولان 
ظرف 9 ماه آن را فعال و ۵00 نیروی کار را مشــغول به کار 
نماید که به مســئولان استانی تأکید کردیم با تمام وجود از 

او حمایت کنند.
کسانی که با ترک فعل باعث اخلال

 در نظام تولید شده اند باید پاسخگو باشند
رئیســی با انتقاد از برخی فرصت  ســوزی ها در عرصه 
حمایت از تولید متذکر شــد: کسانی که مسئولیت داشته یا 
دارند و با ترک فعل و عدم انجام وظایف قانونی خود موجب 
اخال در نظام تولید و تعطیلی کارخانه ها شده اند باید مورد 
پیگرد قرار گرفته و پاسخگوی عملکرد خود باشند تا از تکرار 

این مسائل در آینده پیشگیری شود. 

نگاه بی فایده به غرب به جای تلاش برای رونق تولید 
وی اظهارداشــت: اگــر آنقدر که برخی آقایان جلســه 
گذاشــتند برای آنکه چطور از غربی ها بتوانند امکانی برای 
کشــور بگیرند، برای رونــق تولید و رفع موانع آن جلســه 
می گذاشتند بسیار می توانست در گره گشایی از کشور مؤثر 

باشد.
رئیس دســتگاه قضا ادامه داد:  آنها باید حساب کنند که 
چقدر وقت کشور را صرف این موارد بی نتیجه کردند که اگر 
همیــن وقت را صرف رفع موانع تولید کرده بودند واحدهای 
تولیــدی و کارخانجــات تعطیلی و نیمه تعطیــل ما از این 

وضعیت نامطلوب نجات پیدا می کردند. 
نباید اجازه داد فساد در هیچ بخشی از

 نظام اداری کشور لانه کند
رئیسی، فساد اقتصادی را از موانع رونق تولید دانست و 
گفت: اگر رشوه و رانت خواری باب شد تولید را زمین می زند 

و ادامه کار واحدهای تولیدی را مختل می کند.
وی بــا بیــان اینکه رونــق اقتصادی در ســایه امنیت 
اقتصادی شکل می گیرد و امنیت اقتصادی در گرو مبارزه با 
فســاد است، تأکید کرد: مطلقاً نباید اجازه داد فساد در هیچ 

بخشی از نظام اداری کشور لانه کند.
رئیس دســتگاه قضا خاطرنشــان کرد: مردم بدانند که 
فرزندان  آنها در دستگاه قضایی، قضات، ناظران و بازرسان ما 
اجازه نخواهند داد که در هیچ بخشی از سیستم اداری فساد 

لانه کند و قطعاً با حساسیت و قاطع با آن مقابله می کنند.
رئیســی، قاچاق کالا به ویژه قاچاق سازمان یافته را نیز 
از دیگر موانع رونق تولید دانســت و به دادســتان ها دستور 
داد با شناســایی شــبکه های در هم تنیده قاچاق با کمک 

دستگاه های اطاعاتی مجال سوداگری را از آنها بگیرند.
وی افزود: قاچاق کالا خنجری بر پیکره تولید است که 
باید با آن قاطعانه مبارزه کرد و البته واردات بی رویه نیز تولید 
را دچار آسیب می کند که باید این مسئله را نیز جدی گرفت.

انتقاد از بر زمین ماندن قوانین مصوب
 برای حمایت از تولید 

رئیس قوه قضائیه از بر زمین ماندن قوانین مصوب برای 
حمایت از تولید نیز انتقاد کرد و با اشاره به ۷ قانون حمایتی 
از جملــه »قانــون رونق فضای کســب و کار«، »قانون رفع 
موانــع تولید«، »قانون اقتصــاد مقاومتی« که به طور کامل 
اجرا نشــده اند به بخش های نظارتی دستگاه قضا دستور داد 

اجرایی شدن این قوانین را پیگیری کنند.

رئیســی تأکید کرد: ما اصحاب»ما می توانیم« هستیم 
و یقیــن داریــم فرهنگ »مــا می توانیم« بــر فرهنگ »ما 
نمی توانیم« فایق خواهد آمد؛ این قطعی است و تاکنون نیز 
چنین بوده و کسی که کار می کند از نگاه مردم و مسئولان 
برتری دارد و باید در بستر گام دوم به چنین کسانی میدان 

داده شود. 
رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش به موضوع 
رفع اطاله دادرسی و اتقان آراء در همه بخش ها و فرآیندهای 
قضایی و ارتقاء کیفی احکام قضایی با هوشمند ســازی قوه 
قضائیه اشاره و از تاش همکاران قضائی برای تحقق این اتفاق 

در یکسال گذشته تقدیر کرد. 
رئیســی همچنین بر پیگیری جدی اجرایی شدن سند 
تحول قضایی تأکید کرد و از همه بخش های قضایی خواست 
که در کنار اجرای این سند برای ارتقاء آن نیز تاش کنند. 

وی این نکته را نیز متذکر شــد که به زودی پیوســت 
ســند تحول قضایی نیز اباغ خواهد شد که بر اساس آن از 
ظرفیت های استانی در جهت اجرایی کردن این سند استفاده 
شده و مسئولان قضایی استان ها نقش مهمی در اجرا و ارتقاء 

سند تحول خواهند داشت.
لزوم توجه به معیشت و مسائل فرهنگی

و اجتماعی خانواده های زندانیان
رئیس قوه قضائیه در بخش پایانی این نشست از استفاده 
۳0 درصــدی مجازات های جایگزیــن حبس نیز تقدیر و بر 
تداوم این روند در ســال جاری تأکید کرد و در ادامه گفت 
که در صدور احکام بازداشت نیز به جز در مواردی که قانون 
درباره اشرار یا سارقان مسلح و افراد مشابه آنها صراحت دارد، 
باید دقت و حساســیت بیشتری به خرج داد تا کسی بدون 

توجیه به زندان نرود.
رئیســی با تأکید بر لزوم توجه به معیشــت و مســائل 
فرهنگی و اجتماعی خانواده های زندانیان خاطرنشــان کرد 
در کنار دادرســی عادلانه باید اصــاح مجرمان و توجه به 
خانواده های آنها به عنوان یک وظیفه شرعی مورد توجه قرار 
گیرد و کارهای خوبی که در این زمینه شده با جدیت ادامه 

یابد.
وی همچنین از ارتقاء اشــتغال زندانیــان از ۲0 درصد 
به ۵0 درصد در ســال گذشته ابراز امیدواری و از مسئولان 
ســازمان زندان ها برای زحماتی که در این زمینه کشــیدند 
قدردانی کرد و متذکر شــد این رقم باید به نرخ 80 درصد 

برسد.

رئیس قوه قضائیه لزوم اجرایی شدن مصوبات سفرهای 
اســتانی را نیز مورد تأکید قرار داد و گفت: صرف انجام سفر 
اهمیتی ندارد بلکه کار و خدمت به مردم مهم است و باید هر 
چه در ســفرهای استانی تصویب می شود اجرا و نتایج آن به 

اطاع هموطنان برسد.
شرط انتخاب همکاران و انتصابات قضایی

رئیســی تأکید کرد کــه در انتخاب همــکاران و همه 
انتصابات در سیستم قضایی همانطور که رهبر معظم انقاب 
مورد تأکید قرار دادند ســه ویژگی مردمی بودن، ضد فساد 

بودن و انقابی بودن مورد توجه خواهد بود.
وی خاطرنشــان کرد: هیچ پرونده ای بن بســت ندارد و 
گذشت زمان نیز مشکل پرونده های مفتوحه را حل نمی کند 
بلکه همه باید به بازپرس و قاضی کمک کنند تا این پرونده ها 
هر چه ســریع تر به سرانجام برسد و افراد نگویند چند سال 
از یک موضوع گذشته اما اقدامی درخصوص آن نشده است. 
رئیس قوه قضائیه در این خصوص به موضوع پرونده های 
ورشکستگی نیز اشاره کرد و گفت که با انتقال این پرونده ها 
به استان ها تاش شده تا روند رسیدگی به آنها سرعت یابد 
و این معنا ندارد که یک پرونده چند ســال باتکلیف بوده و 

کارخانه و سرمایه مردم معطل بماند. 
پای دردهای مردم بنشینید

رئیسی به رؤسای کل دادگستری ها و دادستانها توصیه 
کرد عاوه بر ماقات های مردمی افرادی را نیز مأمور کنند تا 
در راهروهای مراکز قضایی حضــور یابند و پای درد دلهای 
مردم و مراجعه کنندگان بنشــینند و پیگیر مشــکات آنها 

باشند.
به گــزارش روابط عمومی قوه قضائیه، وی افزود: گاهی 
در راهروهای دادگســتری ها با مواردی برخورد می شود که 
حل یک مشــکل ساده زندگی یک انسان را نجات می دهد و  
اشکی را از چشمان یک پیرمرد یا پیرزن پاک می کند و یا از 
یک خانم که همسرش در حق او ظلم کرده و اجازه نمی دهد 
فرزندش را ببیند رفع ظلم می شــود که این مسئله هم اجر 

اخروی دارد هم در زندگی انسان اثر مثبت دارد.
رئیس دســتگاه قضا در بخش دیگری از ســخنان خود 
با بیان اینکه حضور فعالانــه در عرصه های مختلف یکی از 
ویژگی های دوره تحول اســت، اظهارداشت: موضوع تملک 
بانک ها بر واحدهای تولیدی باید در جلســات ستاد اقتصاد 
مقاومتی طرح بحث شــده و تصمیــم لازم درخصوص آن 

گرفته شود.

آن چیزی  گفت:  امور خارجه  وزارت  سخنگوی 
که می تواند به برجام کمک کند این است که تمامی 
تحریم هایی که در زمان ترامپ وضع شده برداشته 
و همه تحریم هایی که با عنوان های مختلف در این 

مدت اعمال شده رفع و راستی آزمایی گردد.
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه عصر 
دیروز)دوشنبه( در نشســت خبری خود با خبرنگاران در 
پاسخ به ســوالی پیرامون برجام با بیان اینکه طرح گام به 
گام در ایــن زمینه  مطرح نبوده و ایران نیز چنین طرحی 
را نپذیرفته اســت، گفت: آن چیزی که می تواند به برجام 
کمک کند این اســت که تمامی تحریم هایی که در زمان 
ترامپ وضع شده برداشته و همه تحریم هایی که با عنوان 
های مختلف در این مدت اعمال شده رفع و راستی آزمایی 
گردد. در کمیسیون مشــترک روز جمعه موضع ایران در 

این خصوص کاماً تبیین شد.
وی درباره ســند راهبردی ایــران و چین تاکید کرد: 
آنچه میان ایران و چین امضاء شــده معاهــده و قرارداد 
نیست و هیچ ســند حقوقی و تعهدآوری هم وجود ندارد. 
وزارت امور خارجه مســئول اجرای این توافق نامه نیست 
بلکه هماهنگ کننده است. این سند قرارداد نیست، حضور 
نیروهای خارجی در ایران از اســاس مردود اســت چون 
مخالف قانون اساسی ایران است. این موضوع مطرح نیست 

و بیشتر نگرانی آفرینی است.
خطیب زاده درباره اینکه آیا امکان امضای این سند با 
کشورهای دیگر وجود دارد؟ گفت: هم امکانش وجود دارد 

و هم قباً بوده است. با روسیه هم سندی داشته ایم که باید 
آن را تجدید کنیم.

سخنگوی وزارت خارجه درباره سفر نخست وزیر کره 
جنوبی به تهران در روزهای آینده گفت: درخواستی بوده 
و ما از این سفر اســتقبال کردیم. مسائل تعیین جزئیات 
فنی ســفر در حال اتمام است و به محض نهایی شدن آن 
را اعام می کنیم. انتظار داریم نخســت وزیر کره با خودش 

راه حل هایی که برای آزادسازی منابع مسدودشده ایران در 
کره اســت را بیاورد. این موضوع روابط دوجانبه را شدیداً 
تحت تاثیر خود قرار داده اســت. این ســفر ضمن اینکه 
می تواند در ارتقای روابط کمک کند اما نخســت وزیر کره 
باید با دست پر و راه حل های اجرایی و عملیاتی وارد ایران 

شود.
وی دربــاره اظهارات وزیر خارجه عربســتان و اینکه 

عربســتان باید در مذاکرات ایران و 1+4 حضور داشــته 
باشــد، نیز گفت: متاسف هســتیم که همچنان شجاعت 
گفت وگوهای خارج از قدرت هــای فرامنطقه ای در ریاض 
شکل نگرفته اســت. همچنان نگاه ریاض به پایتخت های 

دیگر خارج از منطقه است.
ســخنگوی وزارت خارجــه درباره ارســال واکســن 
اســپوتنیک به کشورمان گفت: وزارت خارجه در بحبوحه 
فراگیــری کرونا نامــه ای به مقامات عالی نظــام و وزارت 
بهداشت نوشــت و موضوعات درباره واکسن را پیش بینی 
کــرد و گفت در طول این مدت همه اقدامات خود را برای 

رفع موانع در این خصوص انجام داده است.
خطیــب زاده گفت: هــرگاه چیــزی را از وزارت امور 
خارجه خواســتند به جدیت دنبال شده است از جمله در 
مورد واکسن اسپوتنیک که آقای ظریف در سفر به مسکو 

درخواست را مطرح کردند.
وی ادامــه داد: مقداری از واکســن که با طرف روس 
صحبت کردیم وارد شــده و توافق برای تولید مشترک را 
نیز انجام دادیم و به این هم متوقف نبوده و ما با طرف های 

هندی و کوبایی توافقاتی داشتیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه خاطرنشان کرد:  کواکس 
در چند روز آینده تعدادی واکســن را ارسال می کند. فکر 
می کنم واردات واکســن تسریع هم خواهد شد و اگر هند 
واکســن خود را بفرســتد، به چند میلیــون دوز واردات 
خواهیم رســید و البته طبق گفته وزارت بهداشت مسیر 

تولید واکسن در مسیر خود دنبال می شود.

خطیب زاده در نشست خبری:

رفع تحریم، تنها گام احیای برجام است
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